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Svar på medborgarförslag

Förslag till beslut
Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar följande:

Förvaltningens förslag till svar godkänns. 

Sammanfattning
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2019-08-29 anmäldes ett 
medborgarförslag om skötseln av stadsdelens gräsytor. 
Förslagsställaren önskar att förvaltningen, genom att klippa gräset 
senare, bidrar till en större biologisk mångfald. 

Stadsdelsförvaltningen anser att det är viktigt att gynna den 
biologiska mångfalden och detta ingår som en naturlig del i 
förvaltningens arbete med skötseln av stadsdelens grönytor och det 
är ett uppdrag som förvaltningen har i budgeten för 2020 och som 
även lyfts fram i stadens reviderade miljöprogram.

Antalet slåtterängar kommer 2020 utökas markant. Ytor som 
tidigare klippts regelbundet kommer att få växa och gå i blom för att 
sedan slås och det nedslagna materialet kommer att samlas upp. 
Faller dessa ytor väl ut kan arealen utökas fortlöpande.

Bakgrund
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2019-08-29 anmäldes ett 
medborgarförslag om skötseln av stadsdelens gräsytor. 
Stadsdelsnämnden beslutade att överlämna skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 



Tjänsteutlåtande
Dnr SKA 2019/303

Sida 2 (2)

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning
Staben

Björkhagsplan 6
Box 5117
121 17 Johanneshov
Växel 08-508 150 00
Fax 08-508 15 099
skarpnack@stockholm.se
stockholm.se

Ärendets beredning
Ärendet har beretts inom stadsdelsdirektörens stab. Ärendet har 
behandlats i förvaltningsgrupp den 30 januari 2020 och 
pensionärsrådet den 30 januari 2020.

Ärendet
Förslagsställaren vill att stadsdelen identifierar de gräsytor med 
störst potential att utveckla en rik blomflora (genom att vänta lite 
längre med årets första klippning våren/försommaren 2020) och 
därefter göra en ny skötselplan för stadsdelens gräsytor där målet 
för dessa områden är största möjliga biologiska mångfald.

Synpunkter och förslag
Stadsdelsförvaltningen delar förslagsställarens synpunkt att det är 
viktigt att gynna den biologiska mångfalden inte minst med tanke 
på pollinatörer. Detta ingår som en naturlig del i förvaltningens 
arbete med skötseln av stadsdelens grönytor och det är ett uppdrag 
som förvaltningen har i budgeten för 2020 och som även lyfts fram i 
stadens reviderade miljöprogram. 
I den nya entreprenadupphandlingen med kontraktsstart den 1:a 
oktober 2019 har antalet slåtterängar utökats markant. Ytor som 
tidigare klippts regelbundet kommer att få växa och gå i blom för att 
sedan slås och det nedslagna materialet kommer att samlas upp. 
Faller dessa ytor väl ut kan arealen utökas fortlöpande under 
kontraktstidens gång. Förvaltningen vill dock gå varsamt fram för 
att kunna studera resultatet. Stadsdelsförvaltningen arbetar också 
med den biologiska mångfalden i våra naturreservat Nacka och 
Flaten där vi tar fram det gamla kulturlandskapet och gallrar fram 
gammal åkermark där vi bedriver slåtter. Förhoppningen är att i 
framtiden även få in betesdjur på dessa marker. Förvaltningen har 
ett gott och nära samarbetet med miljöförvaltningen i dessa frågor. 
Förvaltningen sätter också upp mulmholkar, fågelholkar, 
fladdermusholkar och insektshotell.

Maria Mathiasson Laxvik
Stadsdelsdirektör
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